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JEGYZŐKÖNYV 

 

 

Készült: Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete Gazdasági, Kulturális, 

Bizottsága 2023. február 14-én(kedden) délelőtt 9,00órakor megtartottnyilvános 

üléséről. 

 

Az ülés helye: Bucsa, Kossuth tér 6. Községháza nagyterme 
 

Jelen vannak: Márki Tiborné elnök, Faluházi Sándor, Mogyorósi Anikótagok 

 

Távol maradt:Fenyődi Attila, Polyák Jánosné tagok 
 

Tanácskozási joggal meghívott:Kláricz János polgármester,Dr. Nagy Éva jegyző, Fábiánné 

Szabó Erzsébet pénzügyi munkatárs 

 

Márki Tiborné elnök:KöszöntötteaGazdasági, Kulturális Bizottság megjelent tagjait, Kláricz 

János polgármestert, Dr. Nagy Éva jegyző asszonyt, Fábiánné Szabó Erzsébetpénzügyi 

munkatársat.  
 

Megállapította, hogy a Gazdasági, Kulturális Bizottság nyilvános ülése határozatképes, mivel 

5 fő bizottsági tagból3 fő jelen van,2 főhiányzik. 

A hiányzó tagok távolmaradásukat előre jelezték. 
 

A jegyzőkönyv vezetésére felkérte Komroczkiné Nagy Editet. 

A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérte Mogyorósi Anikóbizottsági tagot. 
 

Kérte a Gazdasági, Kulturális Bizottság tagjait, aki elfogadja jegyzőkönyv hitelesítőnek 

Mogyorósi Anikóbizottságitagot, kézfelemeléssel szíveskedjen szavazni.  
 

A Gazdasági, Kulturális Bizottság jelenlévő 3 tagja 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül Mogyorósi Anikó bizottsági tagot jegyzőkönyv hitelesítőnek elfogadta. 
 

Márki Tiborné elnök:Előterjesztette a napirendi pontokat. 

Napirendi pontok: 
 

1./ A Bucsai Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi költségvetése véleményezése 

Előadó: Kláricz János polgármester 

Márki Tiborné elnök 

Fábiánné Szabó Erzsébet pénzügyi ügyintéző 

Dr. Nagy Éva jegyző 
 

2./ A Kóti Árpád Faluház és Könyvtár 2023. évi költségvetése véleményezése 

Előadó: Kláricz János polgármester 

Márki Tiborné elnök 



2 

 

Fábiánné Szabó Erzsébet pénzügyi ügyintéző 

Dr. Nagy Éva jegyző 
 

3./ Bucsa Község Önkormányzata 2023. évi költségvetése véleményezése 

Előadó: Kláricz János polgármester  

Márki Tiborné elnök 

Fábiánné Szabó Erzsébet pénzügyi ügyintéző 

Dr. Nagy Éva jegyző 
 

4./ Bucsa Község Önkormányzata 2023. évi konszolidált költségvetése véleményezése 

Előadó: Kláricz János polgármester  

Márki Tiborné elnök 

Fábiánné Szabó Erzsébet pénzügyi ügyintéző 

Dr. Nagy Éva jegyző 

5./ Bejelentések 

 

Márki Tiborné elnök: Megkérdezte a Gazdasági, Kulturális Bizottság tagjait, van-e valakinek 

a meghívóban kiadott napirendi pontokon túl más javaslata a napirendi pontokat illetően.  

 

Mivel több napirendi pont nem volt, kérte a bizottság tagjait, kézfelemeléssel szíveskedjenek 

szavazni, aki a napirendi pontokat elfogadja.  

 

A Gazdasági, Kulturális Bizottság jelenlévő 3 tagja 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül a napirendi pontokat elfogadta. 

 

1. napirendi pont:A Bucsai Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi költségvetése 

véleményezése 

 

Márki Tiborné elnök: Előterjesztette az első napirendi pontot, a Bucsai Közös Önkormányzati 

Hivatal 2023. évi költségvetése véleményezését. 

 

Megkérdezte a pénzügyi főmunkatársat van-e ezzel kapcsolatosan kiegészíteni valója? 

 

Mivel nem volt, megkérdezte Kláricz János polgármestert, hogy kíván-e kiegészítést tenni? 

 

Kláricz János polgármester: Tájékoztatta a képviselőket, hogy az elmúlt évekhez hasonlóan, 

az idén is egy működési kiegészítő pályázattal lesz szükséges a költségvetést egyenesbe 

hozni, az idei évben a tervezett hiány teljesen valósnak mondható. 

A jó hír, hogy a költségvetés összeállítását követően, az idei évben március végétől, a 

kifizetendő gázdíjak ára 260 Ft/m3 áron fognak alakulni, ami jelentős megtakarítást fog 

eredményezni a jelenlegi árakhoz képest. Így sikerült a rezsi oldalakat összeállítani. 

 

A költségvetés elkészítéséig nem érkezett információ egy nagyobb tétellel kapcsolatban, a 

minimál bérek és a garantált minimálbérek emelkedése okán minden évben szokott az 

önkormányzat ehhez mérten bérkompenzációt kapni. Általában ez már a költségvetés 

elkészítésekor ismeretes, viszont jelenleg ennek a kiközlése még nem történt meg. Évközben 

ehhez majd előirányzatot kell módosítani. 

Hasonló bizonytalansággal terveztek a környező települések is, nagyon nehéz lesz az idei év, 

de mindemellett, hogy valós hiányról van szó, így már ismertek azok a tételek, amelyeket a 

rendkívüli támogatásokban szeretne az önkormányzat szerepeltetni.  
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Úgy gondolja, hogy az első félévben ez a hiány még nem mutatkozik meg jelentősen, ha 

látszódni is fog, akkor inkább a második félévben, ami okozhat likviditási problémákat is.  

A problémák szinte minden 5000 fő alatti településen jelentkező problémák.  

A nagyobb települések azzal a problémával szembesültek, hogy közbeszerzés köteles lett az 

energia beszerzése, Bucsa Önkormányzatánál nincs ilyen probléma, a végső menedékes díjat 

fizette az önkormányzat december 31-ig, viszont szinte egyszerre érkeztek olyan nagyösszegű 

gázszámlák, amelyek jelentős kiadás növekedést jelentenek. Kapott az önkormányzat több 

mint 8 millió forint rezsikompenzációra, illetve a pénz még nem kapta meg, de a döntésről 

tudomása van. Mindamellett, hogy igyekszik az önkormányzat spórolni, a hat, hétszeres 

gázárak nagyon nagy kiadást jelentenek. 

 

Szinte minden költségvetési sor azonos a tavalyival, sőt van ami csökkent is, egyet tud 

említeni, ami nem azonos, a kulturális ágazatnál a 20 %-os kiegészítést beletették az 

alapnormatívába. Minden, minden drágul, az önkormányzat normatívája pedig nem változott, 

még inkább csökkent, a költségvetés teljesen beszűkült.  

 

Ha tervezhetőbbé válik minden, akkor fognak még a képviselők erről beszélgetni, talán az 

első félévben még nem kell erről döntést hozni, igaz még az intézmények struktúráján nem 

történt változtatás, se létszámot, se óraszámot, de lehet, hogy át kell gondolni az év második 

felét és változtatni kell. Azonban azt sem látja kizártnak, hogy ha az elkövetkező egy-két 

hónapban nem lesz pozitív változás, akkor döntéseket kell hozni. 

 

A sok évig jól lefinanszírozott óvoda is mínuszosba váltott, a konyha esetében egy jó, időben 

jól megalapozó, felmért és megtervezett finanszírozás miatt nincs probléma.  

 

A Faluház esetében ismeretes, hogy mindig is pótolni kellett, de ott a falunapot külön nem 

tervezték be, igyekeztek a normatívát tavalyi szinten tartani. Ez nem jelenti azt, hogy nem 

terveznek falunapot, hanem igyekeznek teljes mértékben külsős támogatás segítségével 

megvalósítani. Külön költségvetési soron nem volt lehetőség szerepeltetni ezt a kiadást. 

Próbálták a tavalyi szinten tartani a normatívát. 

Az Önkormányzat sok esetben térítésmentesen vállalt utaztatást, ha azt igényelték a 

szakszolgálati vizsgálatok miatt. Az elmúlt időben meglepve tapasztalták a szülők, hogy 

sajnos ezeket a díjmentes utakat már nem tudja ingyen vállalni az önkormányzat. Igyekeznek 

ezeket az utazásokat összehangolni, hogy ne jelentsen jelentős kiadást a családoknak. Előzetes 

egyeztetéssel, összehangolással és ne kelljen külön fuvart megtenni, mert a költségeknek meg 

kell oszlani. 7-800.- Ft-os üzemanyag árakkal nem lehet ingyenesen utaztatni. 

 

Márki Tiborné elnök:Nem feltétlenül az a probléma, hogy anyagilag nem tudják megfizetni a 

fuvart, hanem sajnos nem tudnak tájékozódni Békéscsabán, vagy olyan kedvezőtlen délutáni 

időpontot kapnak, amit szinte lehetetlen megoldani.  

Érdemes a családokat tájékoztatni arról, hogy a szakszolgálatoknál lehet igényelni útiköltség 

visszatérítést. 

 

Kláricz János polgármester: Előfordul, hogy rákérdezünk és azt mondja az igénylő, hogy 

nincs útiköltség térítést. 

Majd a későbbiekben odafigyelnek erre jobban.   

Szeretné a bizottsági tagok figyelmét felhívni arra, hogy a tavalyi évben körülbelül 

25.000.000.- Ft körül állapították meg a szociális célú kiadásokra a keretet. Az idei évben ez 

jelentősen csökkent. Véleménye szerint a jelenlegi összegen év közben fognak majd emelni. 

Megkérdezte a környező települések polgármestereit, és mindenhol csökkentették a szociális 
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keretet. Bár a bölcsőde finanszírozása keresztfinanszírozást engedélyez ebből a keretből, lehet 

hogy azon a normatíva soron megkapja az önkormányzat. 

Az elmúlt években már arra volt példa, hogy év végén tudott az önkormányzat juttatni 

különböző célcsoportoknak. 

 

Faluházi Sándor tag: Látja, a munkaanyagban, hogy pótolni kell a Közös Hivatal 

költségvetését is, de az óvoda, bölcsőde, Faluház költségvetését is, és ezt az önkormányzat 

saját költségvetéséből pótolja, teljesen beszűkül a mozgástér. 

 

Kláricz János polgármester: Ezeknek a pótlásoknak a nagy része a minimálbér emelkedése 

miatt keletkezett. 

A hivatal esetében nagyon érdekes, mert egy számított létszámra érkezik egy bértömeg, és ez 

nem változott az idén. Az óvodáknál ugyanígy történt, egyedül a művelődési háznál történt 

azt, hogy a tavalyi évben a pályázat révén finanszírozott 20 %-os emelést beépítette a 

normatívába. 

Amikor eldöntötték, hogy létrehozzák a Kóti Árpád Faluház és Könyvtár intézményt, el kell 

fogadni, hogy a költségvetésüket pótolni kell, a mostani költségvetése úgy készült el, hogy 

azonos a tavalyival. Jelenleg tönkrement a vegyes tüzelésű kazán,  

Az intézményvezető azt kérte, hogy betervezhessen egy 4-600.000 Ft-os költséget, az egyéb 

rendezvényekkel összefüggésben. Erre most, ebben a feszített költségvetésben nincs 

lehetőség.  

 

Faluházi Sándor tag: A közüzemi díjakra elég nagy összeget kellene tervezni.  

 

Kláricz János polgármester: A tavalyi szintjén történt a tervezés, például a hivatal épületénél 

megtakarítás van, de mégis olyan magas összegű kiegészítő gázszámlák érkeztek, amelyek 

800.000.- Ft, vagy egymillió forinton felüli összegek. 

 

Faluházi Sándor tag: Ha minden alul van finanszírozva, akkor nem biztos, hogy tudnak majd 

átcsoportosítani. 

 

Kláricz János polgármester: Tájékoztatta a bizottság tagjait, hogy elkezdtek gondolkodni az 

intézményfenntartó társulás megszűntetésén. Lenne egy olyan nagy intézmény, amely 

magában foglalná az óvodát, a bölcsődét, a konyhát és a művelődés területét. 

 

Faluházi Sándor képviselő: Az energia végett is így jobban lehetne szerződni?  

Ha most szinte minden alul van finanszírozva, akkor hiába lesz a csoportosítás, mínusz akkor 

is lesz. 

 

Dr. Nagy Éva jegyző: A Társulást meg kell szüntetni, mivel azt Kertészsziget Község 

Önkormányzatával tartja fenn az önkormányzat, és közös feladatellátás nincs ezt már a 

kincstár is észrevételezte. Így viszont kiüresedés lesz a feladat ellátásban a konyha és óvoda 

esetében. A konyha esetében az önkormányzati fenntartás nem állja meg a helyét. 

 

Kláricz János polgármester: Szerkezetileg olyan szinten változik meg, hogy ha egy nagy 

intézményt hoznak létre, annak lesz egy intézményvezetője, egy vezető beosztású személy, a 

többi intézménynél a titulusok megváltoznak. Megoldódik a konyha intézményvezető 

problémája, mivel oda felső vezetőt kellene kinevezni, mindenhol egyszerűsödik. Véleménye 

szerint ez a fajta központosítás anyagilag is jobban megállja a helyét. Egyik kulcsfontosságú 

része még a döntésnek az, hogy a szociális ellátás önállóan működőképes tud-e maradni.  
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Márki Tiborné elnök: Elmondta, hogy a bucsai telephely az idősellátásban nem mínuszos, jól 

áll minden szakfeladatban.  

A gyerekjóléti ellátás és a családsegítés szinte mindenhol mínuszos. 

 

Kláricz János polgármester: Pár évvel ezelőtt többször felmerült már, hogy a szociális 

ágazatot lehetne működtetni, örülne, ha a településen belül lehetne ezt végezni.  

Könyveléstechnikai oldalról lehet, hogy egyszerűsödne minden, a teljes szolgáltatási kör 

stabilizálódna.  

 

Márki Tiborné elnök: Megkérdezte, hogy a védőnői, háziorvosi szolgálat kiszervezése lesz  

közeljövőben? 

 

Kláricz János polgármester: 2023. június 30-ig még az önkormányzatok fogják ellátni a 

védőnői szolgálat működtetését, nem szűnik meg a kontakt, mert minden helyben marad, a 

bér és a szakmai irányításból az önkormányzat kikerül. A háziorvosi szolgálatok esetében is 

háromoldalú megállapodások vannak, a NEAK az orvos és az önkormányzat, de ez hogyan 

fog megtörténni az még nem ismeretes. 

 

Az önkormányzatnak jelenleg van egy induló építési beruházása, orvosi, fogorvosi és védőnői 

szolgálat ellátására szolgáló épület építésére.  

 

Márki Tiborné elnök: Megköszönte a tájékoztatást, és megkérdezte a Gazdasági, Kulturális 

Bizottság tagjait, van-e még valakinek a napirenddel kapcsolatosan kérdése, hozzászólása? 

 

Mivel több kérdés és hozzászólás nem volt, kérte a Gazdasági, Kulturális Bizottság tagjait, aki 

elfogadja, és a képviselő-testület felé is elfogadásra javasolja, a Bucsai Közös Önkormányzati 

Hivatal 2023. évi költségvetését, kézfelemeléssel szíveskedjenek szavazni.  

 

A Gazdasági, Kulturális Bizottság jelenlévő 3 tagja, 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta: 

 

1/2023.(II.14.) Gazdasági, Kulturális Bizottsági határozat 

Bucsai Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi költségvetése véleményezése 

A Gazdasági, Kulturális Bizottság a Bucsai Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi 

költségvetés tervezetét véleményezte, az előterjesztés, és a melléklet szerinti részletezéssel 

elfogadja, és a képviselő-testület felé is elfogadásra javasolja. 

Felelős: Márki Tiborné elnök 

   Fábiánné Szabó Erzsébet 

   Dr. Nagy Éva jegyző 

Határidő: értelem szerint 

 

2. napirendi pont: A Kóti Árpád Faluház és Könyvtár 2023. évi költségvetése 

véleményezése 

 

Márki Tiborné elnök: Előterjesztette a második napirendi pontot, a Kóti Árpád Faluház és 

Könyvtár 2023. évi költségvetése véleményezését. 

 

Az előző napirendben a bizottság tagjai kaptak tájékoztatást. Megkérdezte, hogy van-e még 

valakinek kérdése, hozzászólása? 
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Mivel kérdés és hozzászólás nem volt, kérte a Gazdasági, Kulturális Bizottság tagjait, 

kézfelemeléssel szíveskedjenek szavazni, aki a Kóti Árpád Faluház és Könyvtár 2023. évi 

költségvetését elfogadja és a képviselő-testület felé is elfogadásra javasolja.  

 

A Gazdasági, Kulturális Bizottság jelenlévő 3 tagja 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta: 

 

2/2023.(II.14.) Gazdasági, Kulturális Bizottsági határozat 

A Kóti Árpád Faluház és Könyvtár 2023. évi költségvetés tervezetének véleményezése 

A Gazdasági, Kulturális Bizottság a Kóti Árpád Faluház és Könyvtár 2023. évi 

költségvetéstervezetét véleményezte, az előterjesztés, és a melléklet szerinti részletezéssel 

elfogadja, és a képviselő-testület felé is elfogadásra javasolja. 

Felelős:Márki Tiborné elnök 

               Dr. Nagy Éva jegyző 

               Fábiánné Szabó Erzsébet pénzügyi főelőadó 

Határidő: értelem szerint 

 

3. napirendi pont: Bucsa Község Önkormányzata 2023. évi költségvetése véleményezése 

 

Márki Tiborné elnök: Előterjesztette a harmadik napirendi pontot, a Bucsa Község 

Önkormányzata 2023. évi költségvetése véleményezését. 

A bizottság tagjai az előző napirendeknél kaptak tájékoztatást az önkormányzat 

költségvetéséről. 

Megkérdezte, hogy van-e valakinek kérdése, hozzászólása? 

 

Mivel kérdés és hozzászólás nem volt, kérte a Gazdasági, Kulturális Bizottság tagjait, 

kézfelemeléssel szíveskedjenek szavazni, aki a Bucsa Község Önkormányzata 2023. évi 

költségvetését elfogadja, és a képviselő-testület felé is elfogadásra javasolja. 

 

A Gazdasági, Kulturális Bizottság jelenlévő 3 tagja 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta: 

 

3/2023.(II.14.) Gazdasági, Kulturális Bizottsági határozat 

Bucsa Község Önkormányzata 2023. évi költségvetése véleményezése 

A Gazdasági, Kulturális Bizottság Bucsa Község Önkormányzatának 2023. évi költségvetés 

tervezetét véleményezte, az előterjesztés, és a melléklet szerinti részletezéssel elfogadja, és a 

képviselő-testület felé is elfogadásra javasolja. 

Felelős:  Márki Tiborné elnök 

   Dr. Nagy Éva jegyző 

   Fábiánné Szabó Erzsébet pénzügyi főelőadó 

Határidő: értelem szerint 

 

4. napirendi pont: Bucsa Község Önkormányzata 2023. évi konszolidált költségvetése 

véleményezése 

 

Márki Tiborné elnök: Előterjesztette a negyedik napirendi pontot, aBucsa Község 

Önkormányzata 2023. évi konszolidált költségvetése véleményezését. 

Az előző napirendeknél kaptak tájékoztatást a bizottság tagjai. Megkérdezte, hogy van-e 

valakinek kérdése, hozzászólása? 
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A Gazdasági, Kulturális Bizottság tagjainak nem volt kérdése, kiegészítése. 

 

Márki Tiborné elnök: Mivel kérdés és hozzászólás nem volt, kérte a Gazdasági, Kulturális 

Bizottság tagjait, kézfelemeléssel szíveskedjenek szavazni, aki Bucsa Község Önkormányzata 

2023. évi konszolidált költségvetését elfogadja, és a képviselő-testület felé is elfogadásra 

javasolja. 

 

A Gazdasági, Kulturális Bizottság jelenlévő 3 tagja 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta: 

 

4/2023.(II.14.) Gazdasági, Kulturális Bizottsági határozat 

Bucsa Község Önkormányzata 2023. évi költségvetése véleményezése 

A Gazdasági, Kulturális Bizottság Bucsa Község Önkormányzatának 2023. évi konszolidált  

költségvetés tervezetét véleményezte, az előterjesztés, és a melléklet szerinti részletezéssel 

elfogadja, és a képviselő-testület felé is elfogadásra javasolja. 

Felelős:  Márki Tiborné elnök 

   Dr. Nagy Éva jegyző 

   Fábiánné Szabó Erzsébet pénzügyi főelőadó 

Határidő: értelem szerint 

 

5./ napirendi pont: Bejelentések 

 

Márki Tiborné elnök: Előterjesztetteaz ötödiknapirendi pontot, a bejelentéseket. 

 

Megkérdezte, hogy van-e valakinek kérdése, hozzászólása? 

 

Mivel nem volt, megköszönte a hozzászólásokat és a bizottság mai munkáját.  

 

Mivel a Gazdasági, Kulturális Bizottság mai ülésén a bizottsági tagok részéről sem merült fel 

egyéb kérdés és hozzászólás, ezért az ülést 10,00 órakor bezárta.   

 

 

kmf. 

 

 

 

 

 Márki Tiborné                                      Mogyorósi Anikó 

a Gazdasági, Kulturális Bizottság elnöke a Gazdasági, Kulturális Bizottság tagja 

   jegyzőkönyv hitelesítő 

 

 

 

 

Dr. Nagy Éva 

jegyző 

 

Komroczkiné Nagy Edit 

jegyzőkönyvvezető 


